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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví  

ZÁPIS z 15. jednání 
Výboru pro zdravotnictví, konaného dne 23. 3. 2022 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference v prostředí Cisco Webex 
     

 
Přítomni: Ing. Miloš Růžička; Ing. Jana Komrsková; Bc. Filip Brückner; MUDr. Marián Hošek; MUDr. Tomáš 

Kaštovský; MDDr. Bára Malíková; Ing. Radek Lacko; Marta Schwarzová (tajemnice) 
Omluveni: prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc.; PharmDr. Petr Fifka; Mgr. Marcela Janečková; Ing. Jakob Hurrle  
Hosté: radní Mgr. Milena Johnová, Ing. Alena Havelková, pověřená řízením odboru ZDR MHMP 
Jednání řídil: Ing. Miloš Růžička, předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 
 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele 

3. Schválení zápisu ze dne 23.02. 2022 

4. R-42535 (Z-10129) k návrhu na poskytnutí Dotací v Programu podpory v oblasti zdravotnictví pro rok 2022 

5. Z-10179, návrh na poskytnutí jednorázové individuální dotace organizaci Dům Tří přání 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

7. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Jednání zahájil v 15:08 předseda Výboru Miloš Růžička – vítá připojené členy a hosty a konstatuje, že Výbor byl řádně 
svolán, podklady byly členům v předstihu zaslány a Výbor je usnášeníschopný.. 

2. Schválení programu a volba ověřovatele 

Na podnět Odboru zdravotnictví MHMP navrhuje předseda Výboru M. Růžička rozšířit program jednání o nový bod, 
jímž je tisk Z-10179, návrh na poskytnutí jednorázové individuální dotace organizaci Dům Tří přání – projednání 
tohoto tisku je předsedou Výboru navrženo jako pátý bod v pořadí. Jako ověřovatele zápisu navrhuje M. Růžička 
člena výboru R. Lacka, ten se svou nominací souhlasí. 
V 15:10 dává předseda Výboru hlasovat o usnesení v následujícím znění: 

Usnesení č. U-VZ-0076 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   s c h v a l u j e  
navržený program jednání a ověřovatele, jímž je Radek Lacko 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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3. Schválení zápisu ze dne 23.02. 2022 

Vůči zápisu z únorového jednání Výboru nevznesl nikdo z přítomných námitky ani připomínky, v 15:13 je proto 
přistoupeno k hlasování o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0077 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   s c h v a l u j e  
zápis ze 14. jednání výboru konaného dne 23.02.2022 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. R-42535 (Z-10129) k návrhu na poskytnutí Dotací v Programu podpory v oblasti zdravotnictví pro rok 2022 

Úvodního slova se na výzvu předsedy Výboru ujímá radní Johnová. Předložený tisk je standardní, předkládá se 
každoročně, na jeho základě se rozdělují granty, které umožňují udržet síť zdravotních služeb, jež nelze krýt – nebo 
plně krýt – ze zdravotního  pojištění, jako je například péče o osoby bez pojištění nebo o osoby se zvláštními nároky 
na péči. Velký důraz je poslední dobou nově kladen na paliativní péči. 
Komentář radní Johnové doplňuje Ing. Alena Havelková, pověřená řízením odboru ZDR. Uvádí, že z pohledu alokace 
se letos, na rozdíl od loňska, podařilo požadavky žadatelů pokrýt z 90 %, krácení bylo zhruba desetiprocentní. Na 
paliativní péči bylo v tomto roce poskytnuto 19 mil. Kč, dotaci neobdrželo sdružení Soft Palm, provozovatel Hospice 
Malovická, neboť jím předložený projekt nezískal dostatečné bodové hodnocení. Odbor předpokládá, že se Soft Palm 
pokusí později požádat o podporu jiným způsobem, například prostřednictvím individuálního grantu. Částka přes 7 
mil. Kč je určena na granty, které byly dříve označovány jako Akce celopražského významu, ale nyní jsou součástí 
tohoto grantového programu, zbývající částka pak připadá přímo na zdravotní granty jako takové. 
Předseda Výboru M. Růžička doplňuje, že Výbor bude hlasovat o grantech, které podléhají schválení Zastupitelstvem 
HMP, granty do 200.000,- Kč spadaly do kompetence RHMP. 
V následné rozpravě nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, v 15:19 členové Výboru hlasují o usnesení 
v tomto znění: 

Usnesení č. U-VZ-0078 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku R-42535 (Z-10129) Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Předseda Výboru M. Růžička děkuje radní i odboru za práci na tak rozsáhlém materiálu v takto těžkých dobách – 
a také za podporu poskytnutou potřebným organizacím. 

5. Z-10179, návrh na poskytnutí jednorázové individuální dotace organizaci Dům Tří přání 

Úvodního slova se opět ujímá radní M. Johnová, v předloženém tisku jde o dotaci 380.000,- Kč pro organizaci Dům tří 
přání. Dotace umožní, aby nezanikl první multidisciplinární tým, který byl spuštěn v rámci reformy psychiatrické péče 
a funguje pro děti; MZ ČR pro tento projekt nezajistilo pokračování dotací – díky podpoře HMP bude projekt moci 
překlenout dobu, než se organizaci podaří zajistit si nové prostory, registraci zdravotních služeb a financování 
z veřejného zdravotního pojištění. Tým je složen ze zástupců různých profesí, včetně sociálních pracovníků – ti jsou 
hrazeni z rozpočtu na sociální služby. Poskytnutím grantu se řeší akutní situace, na niž organizace nebyla připravena, 
kromě ministerského skončilo i evropské financování, organizace ještě nestihla doložit všechna potřebná povolení 
a podklady. 
Předseda M. Růžička se ptá, jaký je předpoklad financování projektu do budoucna, z jakých zdrojů se bude skládat. 
M. Johnová odpovídá, že v budoucnu se na financování projektu budou podílet sociálních služby a veřejné zdravotní 
pojištění. 
Do diskuse se nikdo další nehlásí, v 15:26 proto předseda Výboru zahajuje hlasování o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0079 

Výbor pro zdravotnictví 
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I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku Z-10179 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Radní děkuje členům Výboru za podporu – zvláště za podporu dětem poznamenaným covidovými dobami. 
M. Růžička dodává, že podle výsledků zatím neoficiálního průzkumu, s nimiž se měl možnost seznámit, jsou 
problémy, které dětem způsobila doba covidové pandemie a vynucená školní pauza, ještě vážnější, než se 
předpokládalo. 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

K předložené souhrnné informaci o tiscích nevznesl nikdo z přítomných žádné dotazy, námitky, ani připomínky. 
V 15:29 hlasováno o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0080 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
předloženou informaci o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Různé 
V rámci bodu různé vybídl předseda Výboru M. Růžička radní M. Johnovou, aby členy Výboru seznámila s tím, proč je 
z její strany Radě a Zastupitelstvu aktuálně předkládáno větší množství tzv. červených, tedy urgentních tisků.  
M. Johnová vysvětluje, že situaci způsobuje souhra tří nepříznivých okolností, které ve vzájemné kombinaci vytvářejí 
časový tlak. První okolností je skutečnost, že se odbor vždy na počátku každého roku snaží co nejvíce urychlit 
financování grantů pro nevládní organizace – aby období finanční nejistoty, kdy si tyto organizace někdy musejí brát 
i překlenovací úvěry na mzdy, bylo co nejkratší. Druhou nepříznivou okolností je období rozpočtového provizoria 
a třetí pak ukrajinská uprchlická krize v důsledku války na Ukrajině – je mj. třeba připravovat granty pro nevládní 
organizace zaangažované v pomoci uprchlíkům.  

S dalším podnětem v rámci bodu Různé se hlásí člen Výboru T. Kaštovský – jeho dotaz se týká Záchranné zdravotní 
služby (ZZS). T. Kaštovský má informace o tom, že údajně došlo k personální destabilizaci školicího střediska ZZS, 
z nějž prý odcházejí 3 ze 4 kmenových zaměstnanců – T. Kaštovský se ptá, zda by radní M. Johnová mohla k tomuto 
tématu připravit bližší informaci. Podle názoru T. Kaštovského jde o téma, kterým by se měl zabývat celý Výbor pro 
zdravotnictví. Předseda Výboru M. Růžička sděluje, že si toto téma bere na starost a ve spolupráci s paní radní zařadí 
zmíněný bod na příští jednání Výboru. 

S dalším podnětem vstupuje do diskuse člen Výboru M. Hošek. Konstatuje, že Městská část Praha 6, kde působí jako 
zastupitel, ale stejně tak i jiné městské části, jsou momentálně konfrontovány se značným přílivem uprchlíků. 
Běženci jsou ve větším počtu ubytováni na vysokoškolských kolejích na Strahově a na Větrníku – jako městská část, 
na jejímž území se tyto koleje nacházejí, byli v souvislosti s tím požádáni o řešení zdravotních problémů ukrajinských 
uprchlíků; sami to ale nejsou schopni zvládnout. Situaci samozřejmě částečně řeší praktičtí lékaři, ti ale na větší počty 
nemocných stačit nebudou. M. Hošek se proto radní Johnové ptá, zda se HMP nechystá zřídit nějakou službu na 
způsob létajících týmů, které by zasahovaly ve chvíli, kdy by se počet nemocných na jednom místě zvýšil – nějaké 
konkrétní, cílené řešení, podobně, jako tomu bylo v souvislosti s covidem? 
M. Johnová odpovídá, že základem zdravotní péče o uprchlíky jsou praktičtí lékaři, při větších výskytech infekčních 
onemocnění se pak zapojuje pražská hygienická služba. Ministerstvo zdravotnictví kromě toho vydalo pokyn všem 
velkým fakultním nemocnicím, které zřizuje, aby při urgentních příjmech zřidily tzv. UA pointy; pro lokality Větrník 
a Strahov je takové centrum v Motole. To je podle M. Johnové záchytná síť, která by měla fungovat. Dále zmiňuje 
také webovou stránku Lékaři pro Ukrajinu – jde o síť lékařů, kteří od prvních dnů nabízeli zdarma pomoc; ještě 
předtím, než se rozhodlo o hrazení péče z veřejného zdravotního pojištění na základě víza strpění. M. Johnová pak 
ještě doplňuje, že přímo na Větrníku funguje i středisko ČSČK. 
M. Hošek odpovídá, že právě zástupci ČSČK z Větrníku se na něj s prosbou o radu a pomoc obrátili. Podotýká, že sice 
existují praktičtí lékaři, kteří nabídli pomoc, ta ale stačit nebude. Uvádí také, že Fakultní nemocnice v Motole, kterou 
paní radní zmínila, bere jen akutní případy. Zajímá ho konkrétně létající tým, který by při výskytu kumulovaných 
specifických případů zasáhl. 
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Radní M. Johnová oponuje, že UA pointy by neměly řešit jen urgentní případy. A pokud jde o kumulovaný výskyt 
onemocnění, je podle ní především třeba zbavit se kumulovaného hromadného ubytování, pak se jak potřeba 
zdravotní péče, tak její poskytování lépe rozloží. 
Předseda Výboru M. Růžička k tomu poznamenává, že i létající týmy se musí sestavit z lékařů, a ti nejsou k dispozici. 
Upozorňuje také na skutečnost, že psychologové predikující budoucí vývoj hovoří o tom, že se začnou ozývat 
Pražané, kteří budou mít pocit, že se péče poskytovaná běžencům děje na úkor jejich dětí.  
M. Hošek zmiňuje, že tento problém už do určité míry nastává – podle něj by bylo dobré postavit se k němu čelem 
a pro péči o komunitu ukrajinských běženců vyhledávat například ukrajinské lékaře. 
Radní M. Johnová konstatuje, že HMP se tímto směrem již ubírá – apeluje například na ministerstvo zdravotnictví, 
aby se urychlil proces schvalování kvalifikací ukrajinských zdravotníků atd. M. Johnová také informuje, že se 
v nejbližší době také sejde se zástupkyní praktických dětských lékařů, MUDr. Cabrnochovou, a připomíná, že 
nedostatek těchto lékařů byl problémem už v době před vypuknutím války na Ukrajině. 
Předseda M. Růžička doplňuje, že Praha je svým charakterem a postavením natolik specifická, že si zaslouží podporu 
a řešení i ze strany centrálních míst; Praha zatím podle sdělení primátora žádné prostředky nedostala, a podle M. 
Růžičky je otázkou, jak dlouho může vzniklou situaci sanovat ze svých zdrojů.  
M. Růžička dále upozorňuje na problém, který zaregistroval v souvislosti s pohybem ukrajinských uprchlíků po Praze 
– běženci se, často i ve větších skupinách, pohybují bez roušek tam, kde jsou přitom roušky předepsány, například 
v prostředcích MHD. Když Praha registruje uprchlíky, měla by je podle něj zároveň vybavit informacemi o tom, jaká 
existují omezení – například povinnost nosit roušky v MHD. Ukrajinští běženci s platným vízem mají dopravu 
zadarmo; podle M. Růžičky by měli respektovat stejná pravidla, jako ostatní občané. Stávající opatření je tedy buď 
třeba zrušit pro všechny, nebo jejich dodržování vyžadovat i po uprchlících. Podle M. Růžičky je běžence třeba na 
platná opatření upozornit už při registraci, popřípadě jim – disponuje-li HMP dostatečnými zásobami – roušku 
rovnou poskytnout. Určitým problémem je tu podle M. Růžičky fakt, že ve společnosti panuje takové emoční 
naladění, že v souvislosti s pomocí Ukrajině je jakékoli kritické vyjádření vnímáno jako nepatřičné. 
Nikdo další se do diskuse nehlásí, M. Růžička proto děkuje všem přítomným a jednání Výboru ukončuje. 

 

Jednání Výboru pro zdravotnictví bylo ukončeno v 15:50. 

 

 
 

 

Ing. Miloš Růžička 
předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 

 

 

 

Ověřil: Ing. Radek Lacko, člen Výboru pro zdravotnictví ZHMP  
 
 
 
Zapsal: Mgr. Jiří Královec, DiS., DiS; OVO MHMP, asistent předsedy Výboru pro zdravotnictví MHMP 


